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-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------  
 
Kardiologové na konferenci v Ústí nad Labem tradičně sledovali přenosy z katetrizačního sálu 
 
Kardiologická klinika Fakulty zdravotnických studií Univerzity J. E. Purkyně v Ústí nad Labem a Krajské 
zdravotní, a. s. – Masarykovy nemocnice v Ústí nad Labem, o. z., uspořádala pod záštitou předsedy 
představenstva Krajské zdravotní, a. s., Ing. Jiřího Nováka, ve čtvrtek 9. listopadu 2017 „14. Ústecký 
kardiologický den“ v prostorách Clarion Congress Hotelu v Ústí nad Labem. Akce se zúčastnilo 90 lékařů a 
130 sester z celé České republiky. 
 
Mezi tématy letošního ročníku tradiční konference byla v lékařské sekci například diagnostika a léčba 
chronické tromboembolické plicní hypertenze, úskalí léčby fibrilace síní nebo DAPT (dlouhodobá duální 
antiagregační léčba) po koronárních intervencích, novinky v antikoagulaci u nemocných s fibrilací síní po 
implantaci lékového stentu. Sesterská sekce nabídla kazuistiku katetrizační léčby pacienta s onemocněním 
dvou srdečních chlopní či přednášku na téma ošetřovatelské péče o pacienta na mimotělní podpoře ECMO 
(extrakorporální membránová oxygenace). Účastníci konference měli možnost zhlédnout také dva přímé 
přenosy z katetrizačního sálu, konkrétně TAVI s použitím nového typu chlopně a balónkovou mitrální 
valvuloplastiku. 
 
„Již delší dobu usilujeme o to, aby se z centra vysoce specializované kardiovaskulární péče v ústecké 
Masarykově nemocnici stalo centrum komplexní kardiovaskulární péče, tedy chceme doplnit kardiologickou 
kliniku o kardiochirurgii. Víme, že někde je tento záměr brán jako kontroverzní, zejména tam, kde centra jsou 
- především v pražských fakultních nemocnicích. Ale také víme, jak vypadá mapa republiky, tedy že Ústecký 
kraj, ale ani Liberecký a Karlovarský taková pracoviště nemají. Jsme přesvědčeni, že naši obyvatelé, naši 
pacienti, si péči přímo v regionu zaslouží,“ zdůraznil při zahájení Ing. Petr Fiala, generální ředitel Krajské 
zdravotní, a. s., který tlumočil pozdravy předsedy představenstva Ing. Jiřího Nováka.  
 
Poděkoval také týmu multimediální podpory Krajské zdravotní za každoroční zajištění přímých přenosů 
z katetrizačních sálů. „Pro pořadatele v čele s panem přednostou Červinkou je to poněkud náročné, ale ve 
výsledku nesmírně zajímavé. A za to jim speciálně děkuji,“ dodal Ing. Petr Fiala. 
 
Odborným garantem konference „14. Ústeckého kardiologického dne“ byl přednosta Kardiologické kliniky 
Fakulty zdravotnických studií Univerzity J. E. Purkyně v Ústí nad Labem a Krajské zdravotní, a. s. – Masarykovy 
nemocnice v Ústí nad Labem, o. z., profesor MUDr. Pavel Červinka, Ph.D., FESC., FSCAI. „Domnívám se, že 
letošní kardioden proběhl úspěšně. Hlavním tématem odborného programu byly perkutánní léčba 
chlopenních vad, srdeční selhávání, ischemická choroba srdeční a arytmologie. Zazněly i žhavé novinky v 
doporučených postupech pro léčbu akutních infarktů. Potěšila nás bohatá účast i aktivní diskuze u 
jednotlivých přednášek,“ zhodnotil letošní konferenci profesor Pavel Červinka.  
 
Vysokou úroveň, podobně jako v minulých ročnících, měly příspěvky i v sesterské sekci, jejímž odborným 
garantem byla vrchní sestra ústecké kardiologické kliniky Květoslava Hlavatá. 
 
V roce 2003 došlo v tehdejší ústecké Masarykově nemocnici k zásadní změně ve struktuře interních oddělení. 
Vyčleněno bylo samostatné kardiologické oddělení v čele s primářem, současným přednostou, profesorem 
MUDr. Pavlem Červinkou, Ph.D., FESC., FSCAI. Úkolem nově vzniklého lékařského pracoviště bylo poskytnout 
obyvatelům celého Ústeckého kraje odpovídající diagnostickou péči podle nejnovějších poznatků současné 
medicíny na poli kardiologie. V roce 2007 byl oddělení udělen Ministerstvem zdravotnictví České republiky 
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statut kardiologické kliniky. Následně se ústecká kardiologie stala součástí společných klinických pracovišť 
Fakulty zdravotnických studií Univerzity J. E. Purkyně v Ústí nad Labem a Krajské zdravotní, a. s. Na ústecké 
kardiologii kromě léčby probíhá pregraduální výuka studentů medicíny Univerzity Karlovy v Praze a Plzni. Je 
zde realizována řada mezinárodních multicentrických studií i vlastní výzkumné projekty. 
 

Fotografie z akce najdete na http://www.kzcr.eu/ 
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